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approach of frostbite’s treatment in conjunction with the combined administration of DSLET (10 mcg/kg a day) 
and Serotonin adipinate (4,5 mg/kg a day)resulted in a decrease in the severity and prevalence of alterationsdue 
to the contact frostbite modeling.During microscopic examination it was shown the necrotic mass are absent 
on day 3, also there are small inflammatory cell infiltrates. The granulation tissue is formed in wound edges. By 
the 7th day the granulation layer thickens owing to the dense connective tissue fibers are accumulated.At the end 
of our experiment the whole damage area is filled by connective tissue, this fact suggests that the newly formed 
collagen fibers mature in the forming cicatrix.The efficiency of contact frostbite correction by the combined 
administration of DSLET (10 mcg/kg a day) and Serotonin adipinate (4,5 mg/kg a day)in conjunction with 
the active surgical approach is confirmed by the 2-fold reduction of pro-inflammatory cytokines such as IL-6 ,  
TNF-α(p< 0.05) compared with the control group.
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В статье представлены результаты применения современных стратегий развития стационарной помощи в 
рамках модернизации федеральной специализированной многопрофильной клиники. Обсуждаются проблемы 
развития здравоохранения Российской Федерации и возможные пути решения их на уровне лечебно-профи-
лактических учреждений с целью повышения качества и доступности медицинской помощи. Актуальными 
направлениями являются вопросы развития кадрового потенциала, внедрение современных медицинских и 
управленческих технологий. Применение информационных и организационных технологий: принцип едино-
го врача, институт внештатных главных специалистов, ротация специалистов, система управления качеством, 
маркетинг и другие, – способствовали повышению эффективности использования ресурсов клиники. Ком-
плексный подход к реформированию медицинского учреждения на основе новых медицинских, организацион-
ных, структурных, информационных технологий позволил досрочно выполнить целевые показатели эффектив-
ности деятельности учреждений здравоохранения на 2018 г.
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The results of application of the modern strategies of development of inpatient care within the process of 
modernization of Federal specialized multidisciplinary clinic are presented in the article. The article covers the 
problems of development of public healthcare of the Russian Federation and possible ways of their solutions at the level 
of medical-prophylactic institutions with the purpose of improving the quality and accessibility of medical care. The 
problems of personnel potential development, introduction of innovations and modern management technologies are 
the issues of current importance. The use of information and organizational technologies: principle of a single doctor, 
institute of freelance chief specialists, rotation of specialists, quality control system, marketing and others contributed 
to increasing resource effectiveness. Comprehensive approach to the reorganization of medical institution on the base 
of the new clinical, organizational, structural and informational technologies allowed to exceed the efficiency indicators 
of activity of public healthcare institutions for 2018.
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В статье представлены результаты применения современных стратегий развития стационарной помощи 
в рамках модернизации федеральной специализированной многопрофильной клиники. Обсуждаются возмож-
ные пути развития здравоохранения и решения на уровне лечебно-профилактических учреждений с целью 
повышения качества и доступности медицинской помощи. Особое внимание уделяется вопросам развития ка-
дрового потенциала, внедрения инноваций и современных управленческих технологий. Применение информа-
ционных технологий в практике медицинского учреждения позволяет оптимизировать лечебно-диагностиче-
ский и управленческий процессы. Реализация организационных технологий: принцип единого врача, институт 
внештатных главных специалистов, ротация специалистов, система управления качеством, маркетинг и другие 
– способствовали повышению эффективности использования ресурсов. Комплексный подход к реформирова-
нию медицинского учреждения на основе новых клинических, организационно-структурных и организацион-
но-управленческих методов и технологий позволил превысить целевые показатели «дорожной карты» здра-
воохранения на 2018 г. (средняя длительность пребывания на койке 11,7 дня и занятость койки 331), данные 
показатели составили в ФНКЦ ФМБА России в 2012 г. 10,7 дня и 344 соответственно.
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The results of application of the modern strategies of development of inpatient care within the process of 
modernization of Federal specialized multidisciplinary clinic are presented in the article. The article covers the 
problems of development of public healthcare of the Russian Federation and possible ways of their solutions at the 
level of medical-prophylactic institutions with the purpose of improving the quality and accessibility of medical care. 
Special attention is paid to the problems of personnel potential development, introduction of innovations and modern 
management technologies. The use of information technologies in medical institution’s activity allows to optimize 
medical-diagnostic and management processes. Comprehensive approach to reorganization of medical institution on 
the base of the new clinical, organizational, structural and management methods allowed to exceed the targets of the 
“Road map” of public healthcare. Realization of the organizational technologies, such as principle of a single doctor, 
institute of freelance chief specialists, rotation of specialists, quality control system, marketing and others contributed 
to increasing resource effectiveness. Comprehensive approach to the reorganization of medical institution on the base 
of new clinical, organizational, structural and management methods allowed to exceed the targets of the “Road map” 
of public healthcare for 2018. (The average duration of the stay in hospital bed is 11,7 days, hospital beds occupancy is 
331. The same indicators of FRCC FMBA of Russia for 2012 were 10,7 and 344 accordingly).
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В статье обсуждается опыт использования маркетинговых технологий с целью повышения эффективно-
сти работы многопрофильного научно-клинического центра в современных  условиях. Осуществление мар-
кетинговой деятельности, включающей широкое информирование населения о диагностических и лечебных 
возможностях клиники, формирование имиджа клиники как современного специализированного учреждения, 
проведение маркетинговых исследований в целях уточнения потребностей пациентов, организация взаимо-
действия со страховыми компаниями и агентами, укрепление взаимодействия с лечебно-профилактическими 
учреждениями способствует оптимизации работы подразделений клиники. В статье представлены разные век-
торы деятельности маркетинговой службы крупного федерального медицинского учреждения, направленные 
на привлечение пациентов, повышение конкурентоспособности организации, расширение собственной ниши и 
создание новых сегментов рынка услуг, расширение объема наиболее дорогостоящих видов помощи. 
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The article covers the experience of use of the marketing technologies in order to improve the effectiveness 
of multidisciplinary scientific-clinical centre’s activity in the modern conditions. Realization of marketing activity, 
which supposes wide public informing about diagnostical and medical potentials of the clinic, formation of the image 
of the clinic as the modern specialized institution, marketing research with the purpose of detection of patients’ 
needs, organization of interaction with insurance companies and agents, development of cooperation with medical-
prophylactic institutions contributes to optimization of the work of clinic’s divisions. The article presents different 
vectors of marketing service activity of a large Federal medical institution, which are directed to attract patients, to 
increase the competitiveness of the organization, to expand the own niche and to create new segments of the market of 
services, to increase the amount of the most expensive types of medical assistance.
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В данной статье представлены результаты анализа структуры заболеваемости хроническими диффузными 
заболеваниями печени за период 2002–2012 годы в Астраханской области, в том числе у лиц пожилого возрас-


